
Generalforsamling	/	årsberetning		

d.	20.	marts	2023	kl.	19.30	
Velkommen	til	vores	årlige	generalforsamling.	

2022	er	blevet	et	godt	år,	hvilket	i	den	grad	skyldes	opbakning	fra	vores	medlemmer	
og	sponsorer.	Vores	billetsalg	er	igen	oppe	på	2019	niveau.	Men	uden	alle	de	
frivillige	kunne	vi	ikke	drive	biografen	med	alt	det,	der	skal	gøres	i	en	biograf.	
Bestyrelsen	gør	et	stort	arbejde,	ikke	mindst	i	forbindelse	med	vore	møder,	hvor	der	
kommer	mange	gode	forslag,	men	der	gøres	også	et	stort	arbejde	derudover.	Alle	
medlemmer	er	aktive	hjælpere	i	foyeren	i	kiosk	og	ved	billetsalg.		

Operatørerne	kan	alle	hjælpe,	hvis	der	opstår	problemer.	Men	for	at	filmen	kan	køre	
skal	der	jo	klargøres	film.	Det	står	Brian	for,	ligeledes	plakatopsætning.	Jørgen	
sørger	for	kontakten	til	e-billet	og	hjemmeside.	Lindy	sørger	for	sms’er,	lægger	tekst	
og	billeder	ind	i	forbindelse	med	visning	af	sponsorernes	billeder,	foruden	at	han	
ordner,	hvad	der	er	af	tekniske	problemer.	Det	sparer	os	for	mange	penge.	Nils	er	nu	
vores	kasserer,	og	det	har	han	godt	styr	på.		

Indkøb	af	slik	er	nu	overladt	til	Henrik,	en	af	operatørerne.	Det	har	Brian	og	jeg	hidtil	
stået	for,	men	vi	vil	jo	gerne	brede	opgaverne	lidt	ud.	

Mange	af	de	tiltag,	der	er	kommet	de	senere	år	fortsætter.	Jeg	kan	f.x.	nævne	
Nordisk	uge,	børnebif,	film	for	børn	i	sommerferien,	opera	og	foredrag	fra	Århus	
Universitet.	De	bliver	mere	og	mere	populære.		

Samarbejde	med	Samsø	skole	er	genoptaget,	efter	at	Karin	Birkmand	igen	er	på	
skolebiblioteket.	Babybio	er	også	startet	på	ny,	efter	at	vi	blev	opfordret	til	det.	Det	
fungerer	fint,	og	jeg	har	en	kontaktperson	der,	som	formidler	deres	ønsker	og	
visningstidspunkter.	

Vi	deltog	i	”Lys	i	mørket”	med	den	danske	film	”Mørke”.	2	aftner	viste	vi	den	kl.	21.	
Det	lærte	os,	at	vi	ikke	skal	lave	om	på	tidspunkt	for	start	af	film.	I	hvert	fald	var	det	
det,	vi	hørte.	Man	går	ikke	i	biografen	så	sent,	var	den	tilbagemelding,	vi	fik.	

Vi	var	4	fra	bestyrelsen,	der	gennemgik	biografen	for	evt.	reparationer	eller	
fornyelse.	Det	betyder,	at	alle	vore	lamper	nu	er	udskiftet	til	LED,	og	der	er	efter	



ønske	kommet	lampe	over	operatørindgangen.	Noget	mangler	endnu	at	blive	
udført,	men	vore	håndværkere	har	jo	travlt,	men	jeg	har	god	kontakt	til	dem.	

Vi	har	vist	fere	film,	der	har	solgt	mange	billetter,	bl.a.	Bamse,	Rose	og	
Hvidstengruppen	2.	Smalle	film	viser	vi	også	gerne.	Det	har	biografen	også	råd	til,	for	
de	film	kan	ikke	hænge	sammen	økonomisk.	

Vi	er	nu	med	i	Dox-	film.	Vi	har	en	del	at	vælge	imellem,	så	det	er	et	varieret	tilbud	vi	
kan	vise.	En	film	fra	Færøerne	viste	vi	igen	i	Nordisk	uge	med	færøsk	mad	før	filmen.	
Det	var	hyggeligt,	også	hvor	vi	bagefter	sad	og	snakkede	om	filmen	over	et	glas	vin.		
Dog	er	vi	ikke	blevet	inviteret	i	år.	Måske	kan	vi	skaffe	nogen	af	dem	senere.	

Vores	gamle	lydanlæg	er	blevet	skiftet	ud.	Agerup	gruppen	overtog	det.	Og	det	har	
vi	hørt,	de	er	meget	glade	for.	

Endnu	afventer	vi	den	nye	projektor.	Den	skal	have	chips	fra	Kina,	så	vi	må	have	
tålmodighed	og	håbe	på,	at	det	vi	har	bliver	ved	at	fungere	uden	alt	for	store	
udgifter.	

Vi	har	været	så	heldige	at	få	Kremmers	gamle	kopimaskine.	Den	fungerer	så	fint	og	
kan	så	meget,	så	det	er	vi	meget	glade	for.	Især	er	det	dejligt,	den	kan	lave	
farvekopier,	så	de	der	stadigvæk	får	papirudgaven	af	medlemsbladet	kan	få	den	i	
farver,	men	også	i	forbindelse	med	opslag	er	det	rart.	Tusind	tak	for	den.	

Vore	billetter	steg	efter	ca.	10	år	på	samme	niveau.	Stigende	el-priser	er	den	
væsentligste	grund,	men	generelt	er	der	mange	prisstigninger.	Publikum	har	syntes,	
det	var	helt	i	orden.	Vi	er	stadigvæk	en	af	de	biografer	i	Danmark,	der	har	de	laveste	
billetpriser.	Turister	undres	til	stadighed	over,	at	de	ikke	skal	betale	mere	for	en	
billet.	

Regionen	lejede	i	en	længere	periode	foyeren	til	Covid	19	test.	Det	var	en	god	
forretning	for	os.	

Noget	af	det	første,	der	skal	ske	er,	at	der	kommer	en	månedlig	aften,	hvor	man	kan	
blive	efter	filmen	og	snakke	om	den.	Det	bliver	den	sidste	tirsdag	i	måneden	med	
mindre,	der	er	et	andet	arrangement,	ellers	bliver	det	næstsidste	tirsdag,	men	det	
vil	der	blive	gjort	opmærksom	på.	

Endnu	engang	tak	til	medlemmer	og	sponsorer	for	støtte.	Og	tak	til	alle,	der	lægger	
et	stort	frivilligt	arbejde	i	biografen.	Også	tak	til	Samsø	Posten	for	filmomtale	og	
dækning	af	begivenheder	i	biografen.																								Ellen	Lynard	/	formand	


